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HSL :n hallitus käsittelee 28.3.2023 selvitystä lippuhinnoittelun vyöhykemallin 
vaihtoehdoista.  Selvityksessä esitetään siirtymistä tasahinnoitteluun ja 
maksuvyöhykkeistä luopumista. Helsingin osalta tämä merkitsisi lipunhintojen 
nousua. Syksyllä HSL:n hallitus päättää lipunhinnoista.  
 
HSL :n lipunhintoja on nostettu useaan otteeseen viime vuosien aikana. 
Erityisen rajusti nämä muutokset tuntuvat Helsingissä, jossa oli omat tariffit 
ennen vyöhykemalliin siirtymistä. Helsingissä asuminen on muutenkin 
huomattavan kallista, ja palveluja on keskitetty, mikä lisää tarvetta käyttää 
julkisia kulkuneuvoja. Vanhoille ja huonokuntoisille ei pyöräily ole realistinen 
vaihtoehto.  
 
Jos HSL päättää siirtyä tasahinnoitteluun, pitäisi samalla muuttaa rahoitusta 

niin, että lipputulojen osuus pienenee ja kuntien rahoitusosuus nousee.  
Kuntapäättäjien pitäisi nähdä ne hyödyt, joita julkinen liikenne tuottaa 
ympäristölle ja ihmisten hyvinvoinnille, ja tästä aiheutuvat säästötkin.  
 
 
 Helsingissä 23.3.2023 
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